
Protokół nr XVII 
z uroczystej sesji Rady Gminy Sońsk 

z dnia 10 lutego 2012 roku 
 
 

W dniu 10 lutego 2012 roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się  
XVII sesja Rady Gminy. 

Na posiedzeniu obecni byli Radni Gminy Sońsk według załączonej listy 
obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Jarosław Wielechowski – Wójt Gminy Sońsk 
2. Katarzyna Ptasiewicz – Sekretarz Urzędu Gminy 
3.  Katarzyna Nałęcz – Skarbnik Gminy Sońsk 
4. Goście zaproszeni według załączonej listy obecności. 

 
Ad. 1  
Przewodniczący Rady Gminy, Krzysztof Niesłuchowski stwierdzając kworum, 
otworzył posiedzenie Sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 2  
Porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie  porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji  Rady Gminy z dnia 22 grudnia 2011 

roku,  
4. Prezentacja multimedialna przygotowana przez Gminną Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. na temat choroby 
alkoholowej. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) Uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
Problemów Alkoholowych  
b) Uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
c) Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Sońsk na lata 2012-2013 
d) Regulaminu przyznania  dofinansowania na usuwanie azbestu z 
terenu nieruchomości położonych na terenie gminy Sońsk 
e) Wyborów uzupełniających sołtysa we wsi Pękawka.  

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami 
6. Interpelacje i zapytania radnych i  udzielenie odpowiedzi. 
7. Wystąpienia przedstawicieli jednostek pomocniczych, Radnych  Powiatu i 

zaproszonych gości. 
8. Wolne wnioski i informacje. 



9. Zamknięcie obrad. 
 
Ad, 3 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 
  
Ad. 4 
Prezentacją multimedialną dotyczącą szkodliwego wpływu alkoholu na ludzki 
organizm i zachowania przedstawiła pani Bożena Rutkowska, członek Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych działającej przy Urzędzie 
Gminy w Sońsku.  
 
Ad. 5. 
Podjęcie uchwał 
 

a. Uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
Problemów Alkoholowych  

 
Wójt Gminy na wstępie podziękował za przygotowanie prezentacji. 

Wspomniał, że każdy z nas na co dzień spotyka się ze zjawiskiem alkoholizmu, 
niekoniecznie w swoich rodzinach ale wśród znajomych, sąsiadów itp. 
Zaznaczył iż prezentacja miała na celu  przybliżenie problematyki oraz 
wskazanie sposobów walki z uzależnieniem i miejsc gdzie taką pomoc można 
otrzymać. 

Wójt omówił przygotowany program GKRPA . 
 

Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie: 
„za” - 15 jednogłośnie 
 

b. Uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
 
Wójt przedstawił zmiany jakie zostały wprowadzone w dotychczasowym 
Regulaminie. Zmiany te dotyczą zwiększenia dodatku motywacyjnego dla 
nauczycieli, a zmniejszenia dodatku mieszkaniowego.  
Związek Nauczycielstwa Polskiego  negatywnie zaopiniował przedstawiony 
regulamin, jednak decyzja ZNP nie ma wpływu na prawomocność regulaminu. 
Procedura formalna wymagała konsultacji z ZNP. Protokół rozbieżności, który 
został załączony do regulaminu jest konieczny. Rada Gminy ostatecznie 
zadecyduje w jakiej formie regulamin zostanie przyjęty. 
 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie: 
„za” - 15 jednogłośnie 



c. Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Sońsk na lata 2012-2013 

 
Wójt omówił szczegółowo treść programu. Zwrócił się z prośbą do Sołtysów 
aby informowali mieszkańców swoich miejscowości że program ten nie 
obejmuje położenia nowego dachu. Położenie nowego pokrycia będzie już w 
gestii indywidualnych rolników. 
Pomoc udzielana będzie na podstawie złożonego wniosku o dofinansowanie do 
zdjęcia i transportu materiału zawierającego azbest. 
 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie: 
„za” - 15 jednogłośnie 
 
 
 

d. Regulaminu przyznania  dofinansowania na usuwanie azbestu z terenu 
nieruchomości położonych na terenie gminy Sońsk 

 
Uchwała ta jest następstwem zapisów w programie dotyczącym usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Sońsk na lata 2012-
2013. Regulamin określa zasady na jakich można będzie skorzystać z 
dofinansowania zdjęcia pokrycia, transportu oraz  jego utylizacji. 
 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie: 
„za” - 15 jednogłośnie 
 

e. Wyborów uzupełniających Sołtysa we wsi Pękawka.  
 
Przeprowadzenie wyborów uzupełniających sołtysa we wsi Pękawka jest 
następstwem rezygnacji jaką złożył pan Marcin Kondej w związku z podjęciem 
pracy poza miejscem zamieszkania. 
Wójt zauważył, że postawa pana Marcina jest bardzo odpowiedzialna. Termin 
przeprowadzenia ponownych wyborów ustalono do dnia 10 marca 2012 roku.  
 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie: 
„za” - 15 jednogłośnie 
 
 
 
 



Ad. 6  
Sprawozdanie Wójta 
 
- złożony wniosek na rozbudowę sieci kanalizacyjnej we wsiach: Sońsk, 
Soboklęszcz, Gołotczyzna i Gąsocin. 
- rozpoczęto prace związane z reformą oświaty. Zaczęto analizę potrzeb w 
poszczególnych placówkach. Wójt wskazał, że istnieje znaczny przerost 
zatrudnienia. Kolejnym etapem reformy ma być zmiana w planie dowożenia 
dzieci do szkół według obowiązujących obwodów. Jeśli rodzice zadecydują, że 
chcą posyłać dziecko do szkoły poza swoim obwodem zmuszeni będą sami 
dowozić dzieci. 
- po serii kontroli na zakładzie Komunalnym zmniejszony został odbiór ścieków. 
- rozstrzygnięto przetargi na żwir (Z. Kuciński), węgiel (A. Olbrych), przetarg 
na dostawę paliwa pozostał bez rozstrzygnięcia. 
- uroczyste wręczenie Pani Jolancie Teklińskiej powołania na Wicedyrektora 
szkoły. 
- udział w zebraniu wiejskim w Strusinie (dot. wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości). 
- 13.02.2012 planowane spotkania z przedstawicielami firmy GLOBAL 
zajmującej się wykonywaniem badań mających na celu znalezienie pokładów 
gazu łupkowego na terenie gminy. 
- wpłynęły decyzje z SKO w których ponownie utrzymano w mocy zaskarżone 
decyzje dotyczące budowy elektrowni wiatrowych. 
- 08.02.2012 odbył się odbiór świetlicy wiejskiej w Gąsocinie. 
- obniżenie podatku transportowego już przynosi korzyści, bo zgłaszają się 
kolejne firmy zainteresowane rejestracją kolejnych samochodów na naszym 
terenie. 
- pojawiła się firma zajmująca się produkcją kostki brukowej i chce na naszym 
terenie otworzyć swój punkt produkcyjny. 
- zainteresowanie budownictwem na terenie naszej gminy stale wzrasta. Od 
początku roku wydanych został o 40 decyzji o warunkach zabudowy i wciąż 
wpływają nowe wnioski. 
 
Radny Rafał Siwek zwrócił się z prośbą o przedłużenia linii budowy sieci 
kanalizacyjnej w Sońsku do końca miejscowości Szwejki.  
 
Wójt zaproponował aby w celu zmniejszenia ilości psów w schronisku 
wprowadzić akcję adopcji zwierząt. Dla każdego kto adoptuje psa złapanego na 
terenie naszej Gminy przeznaczono 50 kg karmy. 
 
AD. 7 
Sprawozdanie Przewodniczącego Rady 
- dyżury pełnione są w piątek od 15-17 



Spotkania można umawiać osobiście lub przez Biuro rady 
- udało się doprowadzić do rozwiązania konfliktu Wspólnoty Mieszkaniowej z 
Zakładem Komunalnym  
- uczestnictwo w spotkaniu z Dyrektorami szkół  
Ad. 8 
Przewodniczący zapoznał zebranych z treścią pisma jakie wpłynęło do Biura 
Rady od czasu ostatniej sesji. 
Pismo z dnia 31.01.2012 - Pan Stefan Stawiński (w sprawie rozbudowy sieci 
kanalizacyjnej w Sońsku) 
 
Ad. 9. 
Pan Stefan Stawiński złożył wyjaśnienia dotyczące pisma jakie złożył do Biura 
rady. 
Stwierdził, że przy robieniu projektu kanalizacji wykazano brak logiki, bo są 
zaprojektowane przyłącza do działek gdzie stoją domy w stanie surowym a nie 
zaprojektowano sieci w Szwejkach gdzie ludzie od lat czekają na kanalizację. 
Pan Stawiński uznał to za chwyt przedwyborczy (realizacja zadania w 2014 
roku). 
 
Sołtys wsi Gąsocin zauważył, że prestiż Sołtysa rośnie, i zawsze Wójt uważa 
Sołtysów za pomocników, ale gdy był odbiór Świetlicy Wiejskiej w Gąsocinie to 
jego nie zaproszono. 
Pan Sołtys zwrócił się do radnych z propozycją aby przemyśleli możliwość 
budowy kanalizacji na ul. Głównej i ul. Kolejowej w Gąsocinie. 
Wójt powiedział, że to sami strażacy nie byli zainteresowani udziałem Sołtysa 
na odbiorze. 
 
Wójt ustosunkował się następująco do poprzednich wypowiedzi. 
  
Radny Wiesław Piotrowicz zauważył, że skoro dyrektorzy szkół składają 
sprawozdania z działalności placówek to i Pan Kierownik Zakładu 
Komunalnego powinien to zrobić. 
 
Ad. 10 
Radny Dębski wyjaśnił, że Jednostka techniczna jest niezbędna w OSP w 
Sarnowej Górze i nie zgadza się na przekazanie jej do OSP w Łopacinie. Uważa, 
że jednostka w Łopacinie ma zbyt mało wyjazdów do akcji aby ten sprzęt był im 
potrzebny. 
 
Wójt zauważył, że niejednokrotnie widział, że samochód ten jest 
wykorzystywany w celach prywatnych. 
Ad.11 
Wolne wnioski i informacje. 



Dariusz Wiśniewski, pracownik Urzędu Gminy przedstawił informacje 
dotyczącą planowanej akcji adopcji psów ze Schroniska w Pawłowie. 
W związku z informacjami jakie przekazywane są na temat rozbudowy sieci 
kanalizacyjnej Pan Wiśniewski zauważył, że w 2005 roku ukazało się 
zarządzenie które zobowiązuje gminę do skanalizowania w 80 % do 2015 roku. 
Zaznaczył również, że oczyszczalnia ścieków wymaga modernizacji co jest 
priorytetową sprawą. Dotychczas wiele już spraw zostało wyprostowane, ale jest 
jeszcze bardzo dużo do zrobienia, żeby oczyszczalnia funkcjonowała bez 
zastrzeżeń. 
 
Przewodniczący Rady, Niesłuchowski Krzysztof zaznaczył, że pojawiły się 
zastrzeżenia dotyczące pracy komisji Rewizyjnej przy rozpatrywaniu wniosku 
Pana Piotra Kurowskiego i Świetlicy wiejskiej w Ciemniewie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wyjaśnił, że komisja nie udała się na 
miejsca dlatego, że wszystkie wątpliwości zostały wyjaśnione na spotkaniu i 
zarówno Pan Sołtys i Pan radny Kurowski byli usatysfakcjonowani 
wyjaśnieniami jakich dokonano. 
Radny Skibniewski zaznaczył, że Kierownik nadzoru zobowiązał się do 
usunięcia wskazanych usterek wraz z nadejściem pory wiosennej. 
 
Wójt zapoznał zebranych z pismem z firmy POLKOMTEL , która dzierżawi 
działkę pod maszt usytuowaną za urzędem gminy. Firma zwróciła się z prośbą o 
zmniejszenie czynszu dzierżawnego na co Wójt i rada nie wyrazili zgody. 
Ostatecznie rada podjęła decyzję aby podnieść czynsz do 1200 zł+ 
VAT/miesięcznie, 
 
Przewodniczący Rady przedstawił wniosek pana radnego Piotra Kurowskiego w 
sprawie podjęcia apelu o udzielenie TV trwam miejsca na platformie cyfrowej. 
Radny Niesłuchowski złożył wniosek o sprecyzowanie wnioski złożonego przez 
pana Kurowskiego o zapis dotyczący uzasadnienia dlaczego TV trwam nie 
uzyskała miejsca na platformie. 
Pojawiło się wiele głosów spośród radnych, którzy zgodzili się na podjęcie 
apelu o jaki wnioskował Pan Kurowski ale po uzupełnieniu informacji. Nikt nie 
miał wątpliwości żeby przychylić się do tej prośby. Każdy ma wybór jakie stacje 
TV będzie oglądał i nie można ludziom tego zabronić. Przewodniczący Rady 
zobligował się do podjęcia wniosku Pana Piotra Kurowskiego na kolejnej sesji 
ale po przedłożeniu uzupełnienia.  
Głosowanie wniosku Przewodniczącego Rady o uzupełnienie informacji: 
„za” -8 
„przeciw” - 4 
„wstrzymało się” -3 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 


